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Daugiau siekianti Sąjunga 
 

 

Mano tėvų kartai Europa reiškė taikos siekį žemyne, kuris buvo per ilgai padalytas.  

Mano kartai Europa reiškė taikos, klestėjimo ir vienybės siekį, kuris virto tikrove – mūsų bendra 

valiuta, laisvu judėjimu ir plėtra. 

Mano vaikų kartai Europa – unikalus siekis.  

Tai siekis gyventi natūraliame ir sveikame žemyne. Gyventi visuomenėje, kurioje gali būti 

savimi, gyventi ten, kur patinka, mylėti tuos, kuriuos nori mylėti, ir siekti tokių aukštų tikslų, 

kokių nori. Tai naujųjų technologijų ir senųjų vertybių pasaulio siekis. Tai Europos, kuri imasi 

pasaulinio lyderio vaidmens sprendžiant pagrindines mūsų laikų problemas, siekis.  

Europos žmonės tarė savo žodį ir išsakė savo troškimus šiais metais kaip niekada gausiai 

dalyvaudami Europos Parlamento rinkimuose. Jie Europos institucijoms ir vadovams davė aiškią 

užduotį – būti drąsiems ir ryžtingiems.  

Kad veiksmai atitiktų šį siekį, turime vėl atrasti savo vienybę ir vidinę stiprybę. 

Jei būsiu išrinkta, sustiprinsiu žmonių, tautų ir institucijų tarpusavio ryšius. Ryšius tarp lūkesčių 

ir rezultatų. Tarp žodžių ir darbų. Mano vadovaujama Komisija klausysis Europos žmonių ir 

drąsiai imsis veiksmų tose srityse, kuriose tai bus prasminga, palikdama nacionalinėms, regionų 

ir vietos valdžios institucijoms tas sritis, kuriose jos gali veikti geriausiai. 

 



 

Šiandienos pasaulis atrodo vis nestabilesnis. Ligšiolinės didžiosios valstybės vienos eina naujais 

keliais. Iškyla ir įsitvirtina naujos didžiosios valstybės. Klimato, technologijų ir demografijos 

pokyčiai keičia mūsų visuomenę ir mūsų gyvenimo būdą. Dėl to daugelyje Europos 

bendruomenių jaučiamas nuogąstavimas ir nerimas.  

Kad išsklaidytume tuos būgštavimus ir suteiktume galimybių, ateinančius penkerius metus 

turime dirbti kartu.  

Europa turi būti perėjimo prie sveikos planetos ir naujo skaitmeninio pasaulio lyderė. 

Tačiau tai ji gali padaryti tik burdama žmones ir modernizuodama unikalią socialinę 

rinkos ekonomiką, kad ji atitiktų naujus šiandienos plataus užmojo tikslus.  

Siekdami šio tikslo turime kuo geriau išnaudoti visus savo pranašumus, talentus ir potencialą. 

Privalome sutelkti dėmesį į lygybę ir suteikti galimybių visiems – tiek moterims, tiek vyrams, 

nesvarbu, ar jie būtų iš Rytų, Vakarų, Pietų ar Šiaurės, tiek jauniems, tiek seniems.   

Turime ginti savo bendras vertybes ir laikytis teisinės valstybės principų. Kad pasiektume 

plataus užmojo tikslus, turime skirti reikiamų išteklių, visų pirma kitame ilgalaikiame biudžete, 

dėl kurio reikėtų kuo greičiau susitarti.  

Turime pagrindą, kuriuo remdamiesi visus šiuos tikslus galime pasiekti. Užimtumas kaip 

niekada didelis, o ekonomika tvariai auga. Esame supergalinga pasaulio prekybos partnerė. 

Nustatome normas, kurių laikosi kiti. Baigėme krizių valdymo etapą ir dabar galime žvelgti į 

ateitį.  

Galime nesidrovėdami didžiuotis savo padėtimi ar savo plataus užmojo tikslais. 

Noriu, kad mūsų tolesnis bendras darbas būtų įtraukesnis ir atviresnis. Noriu sustiprinti 

Komisijos partnerystę su Europos Parlamentu – jis yra piliečių balsas.  

Atsižvelgdama į tai, daug ir plačiai tariausi, sėmiausi minčių iš diskusijų su visomis Europos 

Parlamento frakcijomis ir iš 2019–2024 m. Europos Vadovų Tarybos strateginės darbotvarkės.  

Taigi šios politinės gairės grindžiamos bendromis idėjomis ir prioritetais, kurie mus vienija. Tai 

ne išsami darbo programa, o siekis apibrėžti mūsų bendrą darbą. Kiekviename skyriuje 

išdėstoma politika, kurią ketinu naudoti mūsų tikslams pasiekti. Politinėse gairėse daugiausia 

dėmesio skiriama ateinančių penkerių metų ir gerokai ilgesnio laikotarpio šešiems plataus 

užmojo Europos tikslams. Tai yra: 

 Europos žaliasis kursas 

 Ekonomika, kuri tarnauja žmonėms 

 Prie skaitmeninio amžiaus prisitaikiusi Europa 

 Europinio gyvenimo būdo apsauga 

 Stipresnė Europa pasaulyje 

 Naujas Europos demokratijos postūmis 

Nors tikslinsime ir naujinsime, nes neišvengiamai kils uždavinių ir rasis galimybių, bet visada 

laikysimės šiose gairėse išdėstytų principų ir siekių. Ateinančius penkerius metus matau kaip 

Europos galimybę – daugiau siekti namuose, kad pirmautume pasaulyje.  



 

5 

1. Europos žaliasis kursas
Noriu, kad Europa siektų daugiau ir taptų 
pirmuoju neutralaus poveikio klimatui 
žemynu. 

Europos rinkėjai ir tie, kurie dar per jauni 

balsuoti, siunčia garsią ir aiškią žinią: jie nori 

tikrų veiksmų klimato kaitos srityje ir nori, 

kad Europa rodytų pavyzdį.  

Mane įkvėpė milijonų mūsų jaunuolių aistra, 

įsitikinimas ir energija siekiant, kad jų balsas 

būtų išgirstas mūsų gatvėse ir mūsų širdyse. 

Jie gina savo ateitį ir mūsų kartos pareiga – jų 

norus įgyvendinti. 

Didžiausias mūsų laikų uždavinys ir 

galimybė – tapti pirmuoju pasaulyje 

neutralaus poveikio klimatui žemynu. Dėl 

to dabar reikia imtis ryžtingų veiksmų. Turime 

investuoti į inovacijas ir mokslinius tyrimus, 

pertvarkyti ekonomiką ir atnaujinti pramonės 

politiką.  

Kad pasiektume plataus užmojo tikslą, per 

pirmąsias 100 savo kadencijos dienų 

pasiūlysiu Europos žaliąjį kursą.  

Į jį bus įtrauktas pirmasis Europos klimato 

įstatymas, kad 2050 m. poveikio klimatui 

neutralizavimo tikslas būtų įtvirtintas 

teisės aktuose. 

Mane įkvėpė milijonų mūsų jaunuolių 
aistra, įsitikinimas ir energija siekiant, 
kad jų balsas būtų išgirstas mūsų 
gatvėse ir mūsų širdyse. Mūsų kartos 
pareiga – jų norus įgyvendinti.  

 

Įgyvendiname plataus užmojo Paryžiaus 

susitarimo tikslus ir 2030 m. tikslus. Tačiau, 

norėdami 2050 m. iš tikrųjų pasiekti poveikio 

klimatui neutralizavimo tikslą, turime daryti 

daugiau ir veikti sparčiau.  

Dabar siekiame iki 2030 m. išmetamųjų 

teršalų kiekį sumažinti 40 proc. Bet reikia 

užsimoti plačiau. Už išmetamuosius teršalus 

reikia mokėti. Tą daryti turės visi asmenys, 

visi sektoriai.  

Pasiūlysiu išplėsti apyvartinių taršos 

leidimų prekybos sistemos taikymo sritį, 

kad ji ilgainiui apimtų jūrų sektorių ir 

sumažintų oro transporto bendrovėms 

skiriamų nemokamų apyvartinių taršos 

leidimų skaičių. Taip pat siūlysiu taikymo sritį 

dar labiau išplėsti ir sistemą taikyti kelių 

eismo ir statybos sektoriuose. Jeigu norime 

neutralaus poveikio klimatui iki 2050 m., 

skirtingas sistemas reikės suderinti iki 

2030 m. 

Siekdama papildyti šias pastangas ir užtikrinti, 

kad mūsų įmonės galėtų konkuruoti 

vienodomis sąlygomis, siūlysiu pasienio 

anglies dioksido mokestį, kuriuo būtų 

išvengta anglies dioksido nutekėjimo. Tai 

turėtų visiškai atitikti Pasaulio prekybos 

organizacijos taisykles. Pradėsime nuo kelių 

pasirinktų sektorių ir taikymą palaipsniui 

plėsime. Taip pat peržiūrėsiu Energijos 

mokesčių direktyvą.  

Teisingas perėjimas  

Kad paskatinčiau mums reikalingas 

permainas, pateiksiu perspektyvinės 

ekonomikos planą – mūsų naująją 

pramonės strategiją.  

Būsime žiedinės ekonomikos ir švarių 

technologijų pasaulio lyderiai. Stengsimės 

sumažinti daug energijos suvartojančių 
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pramonės šakų priklausomybę nuo iškastinio 

kuro.  

Europa yra pramoninė ekonomika, o daugelyje 

mūsų Sąjungos kraštų vietos gamintojai, 

įmonės ar gamyklos yra mūsų bendruomenių 

centrai. Todėl manau, kad tai, kas naudinga 

mūsų planetai, turi būti naudinga mūsų 

žmonėms, mūsų regionams ir mūsų 

ekonomikai.  

Sanglaudos fondai atlieka svarbų vaidmenį 

remdami mūsų regionus ir kaimo vietoves nuo 

rytų į vakarus, nuo pietų į šiaurę, kad jie 

neatsiliktų nuo mūsų pasaulio pokyčių. Bet 

turime nuveikti daugiau.  

Mums reikia teisingo perėjimo visiems.  

Šiuo pereinamuoju laikotarpiu turime 

pripažinti ir gerbti, kad ne visi pradedame nuo 

to paties lygio. Visi turime tą patį plataus 

užmojo tikslą, tačiau kai kuriems iš mūsų gali 

prireikti labiau pritaikytos paramos nei 

kitiems, kad tą tikslą pasiektume.  

Manau, kad tai, kas naudinga mūsų 
planetai, turi būti naudinga mūsų 
žmonėms, mūsų regionams ir mūsų 
ekonomikai. Turime užtikrinti teisingą 
perėjimą visiems. 

 

Labiausiai paliestus žmones ir regionus 

remsime iš naujojo Teisingo perėjimo fondo. 

Tai europinis kelias – turime plačių užmojų, 

bet nė vieno nepaliekame nuošalyje. 

Be to, mums reikia daugiau švietimo ir 

motyvacijos. Todėl pasiūlysiu Europos 

klimato paktą, kuriame dalyvaus regionai, 

vietos bendruomenės, pilietinė visuomenė, 

pramonė ir mokyklos. Jie kartu parengs 

įsipareigojimų rinkinį, kuriuo bus siekiama 

pakeisti elgesį: nuo individo iki didžiausios 

daugiašalės įmonės, ir įsipareigos jo laikytis. 

Tai bus svarbi teisingo perėjimo proceso dalis. 

Tvarios Europos investicijų planas  

Tie, kurie imsis veiksmų pirmieji ir veiks 

greičiausiai, taip pat bus pirmieji, kurie 

pasinaudos ekologinės pertvarkos 

galimybėmis.  

Todėl investuosime rekordines sumas į 

pažangiausius mokslinius tyrimus ir 

inovacijas, naudodamiesi visomis kito ES 

biudžeto lankstumo galimybėmis ir 

sutelkdami dėmesį į tas sritis, kurių 

potencialas didžiausias.  

Tačiau vien viešųjų finansų neužteks. Turime 

išnaudoti privačiąsias investicijas, žaliajam ir 

tvariam finansavimui skirdami daugiausia 

dėmesio savo investicijų grandinėje ir finansų 

sistemoje. Kad pasiektume šį tikslą, ketinu 

pateikti žaliojo finansavimo strategiją ir 

Tvarios Europos investicijų planą. 

Be to, taip pat pasiūlysiu dalį Europos 

investicijų banko paversti Europos klimato 

banku.   

Bankas jau dabar yra didžiausias pasaulyje 

daugiašalis kovos su klimato kaita 

finansavimo teikėjas – 25 proc. visų lėšų 

skiriama klimato srities investicijoms 

finansuoti. Noriu, kad iki 2025 m. šis skaičius 

bent padvigubėtų.  

Pagal Tvarios Europos investicijų planą per 

ateinantį dešimtmetį bus paremta 1 trln. 

EUR investicijų kiekviename ES kampelyje.  

Platesnio užmojo 2030 m. tikslai 

Siekdami savo 2030 m. tikslų turime užsimoti 

plačiau. Noriu, kad išmetamųjų teršalų iki 

2030 m. sumažėtų bent 50 proc. Tačiau 

siekiant realaus poveikio, pasaulis turi veikti 

išvien. ES ves tarptautines derybas, kad iki 
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2021 m. padidintų kitų pagrindinių teršėjų 

užmojus.  

Įsipareigoju iki šios datos pateikti išsamų 

planą, kaip atsakingai padidinti Europos 

Sąjungos tikslą 2030 m. pasiekti 55 proc.  

Šis planas bus grindžiamas poveikio socialinei, 

ekonominei ir aplinkos sritims vertinimais, 

kuriais užtikrinamos vienodos sąlygos ir 

skatinamos inovacijos, konkurencingumas ir 

darbo vietų kūrimas. 

Europos gamtinės aplinkos 

išsaugojimas 

Klimato kaita, biologinė įvairovė, 

apsirūpinimas maistu, miškų naikinimas ir 

dirvožemio degradacija yra tarpusavyje susiję. 

Turime pakeisti savo gamybos, vartojimo ir 

prekybos būdus. Kad ir ką darytume, turime 

siekti išsaugoti ir atkurti savo ekosistemą. 

Turime nustatyti naujas biologinės įvairovės 

normas, bendras prekybos, pramonės, žemės 

ūkio ir ekonominės politikos sektoriams.  

Įgyvendindami Europos žaliojo kurso 

iniciatyvą pateiksime 2030 m. biologinės 

įvairovės strategiją.  

Mūsų aplinka, mūsų gamtos turtai, mūsų jūros 

ir vandenynai turi būti išsaugoti ir apsaugoti. 

Europa bendradarbiaudama su pasauliniais 

partneriais sieks apriboti biologinės įvairovės 

nykimą per ateinančius penkerius metus. 

Noriu, kad 2020 m. Biologinės įvairovės 

konvencijos šalių konferencijoje rodytume 

pasauliui pavyzdį, kaip rodėme 2015 m. 

Paryžiaus klimato kaitos konvencijoje.  

Turime išsaugoti gyvybiškai svarbų mūsų 

ūkininkų darbą, kad europiečiai galėtų 

apsirūpinti maistingu, įperkamu ir saugiu 

maistu. Tai įmanoma tik tuo atveju, jei jie galės 

savo šeimoms užtikrinti deramą gyvenimo 

lygį. Remsime ūkininkus įgyvendindami naują 

tvaraus apsirūpinimo maistu strategiją 

„nuo ūkio iki stalo“ visoje vertės grandinėje. 

Mūsų kaimo vietovėse gyvena daugiau kaip 

50 proc. europiečių. Jie mūsų visuomenės 

struktūra ir mūsų ekonomikos ritmas. 

Kraštovaizdžio, kultūros ir paveldo įvairovė 

yra vienas iš svarbiausių ir būdingiausių 

Europos bruožų. Jie yra esminė mūsų 

tapatybės dalis ir mūsų ekonomikos 

potencialas. Mes branginsime ir saugosime 

savo kaimo vietoves ir investuosime į jų 

ateitį.  

Europos piliečių sveikata ir planetos 

sveikata – neatskiriami dalykai: tai oro, kuriuo 

kvėpuojame, vandens, kurį geriame, maisto, 

kurį valgome, kokybė ir gaminių, kuriuos 

naudojame, sauga.   

Dėl savo piliečių, savo vaikų ir vaikaičių 

sveikatos Europa turi siekti nulinės taršos 

tikslų. Pateiksiu kompleksinę strategiją, skirtą 

piliečių sveikatai nuo aplinkos būklės 

blogėjimo ir taršos apsaugoti sprendžiant oro 

ir vandens kokybės, pavojingų cheminių 

medžiagų, pramoninių išmetamųjų teršalų, 

pesticidų ir endokrininę sistemą ardančių 

medžiagų klausimus. 

Tvari Europa – tai ir Europa, kuri atveria 

galimybes, diegia inovacijas, kuria darbo 

vietas ir suteikia konkurencinį pranašumą 

savo pramonės šakoms. Žiedinė ekonomika 

yra labai svarbi kuriant būsimą Europos 

ekonomikos modelį.  

Pasiūlysiu Naują žiedinės ekonomikos 

veiksmų planą, kuriame daugiausia dėmesio 

bus skiriama tausiam išteklių naudojimui, visų 

pirma intensyvaus išteklių naudojimo ir 

didelio poveikio sektoriuose, pvz., tekstilės ir 

statybos. 

Noriu, kad Europa pirmautų sprendžiant 

vienkartinių plastiko gaminių klausimą. Iki 

2050 m. vandenyne bus daugiau plastiko nei 
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žuvų. Turime rimtai pagalvoti, kaip tai 

pakeisti. Europos teisės aktai jau taikomi 

dešimčiai dažniausiai Europos paplūdimiuose 

randamų plastiko gaminių. Noriu pradėti 

naują kovą su plastiko atliekomis – spręsti 

mikroplastikų klausimą. 

2. Ekonomika, kuri tarnauja žmonėms

Noriu, kad Europa siektų daugiau 

socialinio teisingumo ir gerovės. Tai vienas 

iš pamatinių mūsų Sąjungos pažadų. 

Didžiuojuosi mūsų unikalia Europos 

socialine rinkos ekonomika. Būtent ji leidžia 

mūsų ekonomikai augti ir šalina skurdą bei 

nelygybę. Ji užtikrina, kad svarbiausia – 

socialinis teisingumas ir gerovė.  

Stiprinti savo socialinę rinkos ekonomiką labai 

svarbu pertvarkant pramonės ir ekonomikos 

veikimo būdą. 

Mūsų tikslas – neutralaus poveikio klimatui ir 

sveika planeta – turi būti grindžiamas tvirta ir 

atsparia socialine rinkos ekonomika. Lėšas, 

kurias norime išleisti šiam perėjimui, 

pirmiausia turime užsidirbti. 

Smulkaus verslo rėmimas 

Iš pradžių turime sustiprinti savo ekonomikos 

pagrindą – mažąsias ir vidutines 

įmones (MVĮ).  

Jos sudarė 99 proc. visų įmonių ir sukūrė 

85 proc. naujų darbo vietų per pastaruosius 

penkerius metus. Jos yra mūsų novatoriai ir 

verslininkai. Jos teikia profesinį mokymą mūsų 

jaunimui. Jos simbolizuoja viską, kas gera 

mūsų ekonomikoje. 

Mums reikia daugiau jaunų ir sumanių 

novatorių, kuriančių proveržio technologijas, 

tokių kaip šios kartos technologijų gigantai 

buvo tik prieš dešimtmetį.  

Noriu, kad mažosioms įmonėms būtų 

lengviau tapti stambiomis novatorėmis. 

Turime toliau plėtoti novatoriškų ateities 

įmonių augimo finansavimo rinką.  

Todėl rekomenduosiu specialiai MVĮ skirtą 

strategiją, kad, mažinant biurokratizmą ir 

gerinant jų galimybes patekti į rinką, joms 

būtų užtikrinamos sąlygos klestėti.  

Mes baigsime kurti kapitalo rinkų sąjungą, 

kad MVĮ galėtų gauti finansavimą, kurio joms 

reikia augti, inovacijoms diegti ir veiklai plėsti. 

Remdama šį siekį sukursiu privačiojo ir 

viešojo sektoriaus fondą, kurio 

specializacija – pradinis viešas MVĮ akcijų 

platinimas ir kurio pradinė investicija būtų iš 

ES ir galėtų būti derinama su privačiųjų 

investuotojų lėšomis. 

Mūsų ekonominės ir pinigų sąjungos 
stiprinimas 

Mūsų žmonės ir verslas gali klestėti tik 

tada, kai ekonomika veikia jų naudai. 

Būtent tai ir yra mūsų socialinės rinkos 

ekonomikos esmė.  

Po metus trukusio atsigavimo Europos 

ekonomika stabilizavosi, o darbo vietų 

kūrimas, ekonomikos augimas ir investicijos 

pasiekė arba viršijo prieš krizę buvusį lygį. 

Viešųjų finansų būklė toliau gerėja, todėl mūsų 

bankų sistema yra tvirtesnė ir mūsų 

ekonominės ir pinigų sąjungos pamatai yra 

kaip niekada tvirti.  

Tačiau ateityje matyti trikdžių, vieni jų susiję 

su įtampa prekybos srityje, o kiti – su lėtesniu 

pasaulio ekonomikos augimu, taigi turime 

išlaikyti pagreitį. Mums reikia patrauklesnės 

investicijų aplinkos ir ekonomikos augimo, 
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kuris padeda kurti kokybiškas darbo vietas, 

ypač jaunimui. 

Euras – mūsų bendra valiuta – yra daugiau nei 

monetos ir banknotai mūsų kišenėse. Tai 

mūsų vienybės simbolis ir Europos klestėjimo 

ir apsaugos pažadas. Turime nepaliaujamai 

stiprinti eurą. Pirmenybę teiksiu tolesniam 

ekonominės ir pinigų sąjungos stiprinimui.  

Siekdama šio tikslo, padėsiu įtvirtinti euro 

zonos konvergencijos ir konkurencingumo 

biudžeto priemonę, skirtą valstybių narių 

ekonomikos augimo reformoms ir 

investicijoms paremti. Padidinsiu paramą 

toms euro zonai nepriklausančioms šalims, 

kurios rengiasi prie jos prisijungti.  

Aš visapusiškai naudosiuosi pagal 

Stabilumo ir augimo paktą suteiktu 

lankstumu. Tai padės mums užtikrinti 

augimui palankesnes fiskalines kryptis euro 

zonoje ir išsaugoti fiskalinę atsakomybę.  

Taip pat daug dėmesio skirsiu pastangoms 

baigti kurti bankų sąjungą. Tai apima 

Bendro pertvarkymo fondo finansinio 

stabilumo stiprinimo priemonę, kuri 

naudojama kaip kraštutinis draudimas banko 

pertvarkymo atveju.   

Kad žmonės būtų ramūs dėl savo banko 

indėlių saugumo, mums reikia Europos 

indėlių garantijų sistemos.  

Tai trūkstami bankų sąjungos elementai, dėl 

kurių turėtume kuo greičiau susitarti. Taip pat 

pasiūlysiu tvirtos bankų pertvarkymo ir 

nemokumo sistemos priemonių. 

Noriu sustiprinti tarptautinį euro vaidmenį, 

be kita ko, jo išorės atstovavimą. Tvirta, 

integruota ir atspari kapitalo rinka yra 

geriausias pagrindas pradėti bendrą valiutą 

plačiau naudoti tarptautiniu mastu.  

Mūsų ekonominė politika turi derėti su 

socialinėmis teisėmis, Europos poveikio 

klimatui neutralizavimo tikslu ir 

konkurencinga pramone. 

Europos semestrą perorientuosiu taip, kad 

į jį būtų įtraukti Jungtinių Tautų darnaus 

vystymosi tikslai.  

Norint sustiprinti atsakomybę už mūsų 

bendrus sprendimus, ekonomikos valdymas 

turi būti neatsiejamas nuo demokratinės 

atskaitomybės.  

Atsižvelgdama į tai, noriu, kad Europos 

Parlamentui tektų didesnis vaidmuo 

sprendžiant Sąjungos ekonomikos valdymo 

klausimus.  

Mūsų žmonės ir verslas gali klestėti tik 
tada, kai ekonomika veikia jų naudai. 
Būtent tai ir yra mūsų socialinės rinkos 
ekonomikos esmė. 

 

Už ekonomikos klausimus atsakingi Komisijos 

nariai vyks į Europos Parlamentą prieš 

kiekvieną svarbų Europos semestro etapą.  

Europos socialinių teisių ramstis 

Manau, kad šiandienos modernioje 

ekonomikoje atėjo laikas suderinti 

socialinius ir rinkos klausimus. 

Todėl pateiksiu Europos socialinių teisių 

ramsčio visapusiško įgyvendinimo 

veiksmų planą.  

Jį įgyvendindami remsime tuos, kurie dirba, 

kad užsitikrintų deramą gyvenimo lygį, ir tuos, 

kurie ieško darbo. Remsime savo vaikus ir 

jaunimą – suteiksime jiems išsilavinimą ir 

reikiamų galimybių klestėti.  

Orumo užtikrinimas darbe yra šventa. Per 

pirmąsias 100 savo kadencijos dienų 

pasiūlysiu teisės aktą, kuriuo bus užtikrinama, 

kad kiekvienas mūsų Sąjungos darbuotojas 
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gautų sąžiningą minimalų darbo 

užmokestį.  

Taip turėtų būti užtikrinamas deramas 

gyvenimo lygis, kad ir kur jie dirbtų. 

Minimalus darbo užmokestis turėtų būti 

nustatomas atsižvelgiant į nacionalines 

tradicijas, sudarant kolektyvines sutartis ar 

taikant teisines nuostatas. Tvirtai tikiu 

darbdavių ir profesinių sąjungų, žmonių, kurie 

geriausiai pažįsta savo sektorių ir savo 

regioną, socialinio dialogo verte.  

Dėl skaitmeninės transformacijos vyksta 

spartūs pokyčiai, kurie veikia mūsų darbo 

rinkas. Spręsiu, kaip pagerinti skaitmeninių 

platformų darbuotojų darbo sąlygas, visų 

pirma dėmesį sutelkiant į įgūdžius ir švietimą. 

Taip pat turime labiau remti tuos, kurie 

praranda darbą dėl mūsų ekonomiką 

veikiančių išorės įvykių.  

Todėl pasiūlysiu Europos nedarbo draudimo 

išmokų perdraudimo schemą. Ji apsaugos 

mūsų piliečius ir sumažins viešiesiems 

finansams tenkančią naštą dėl išorės 

sukrėtimų.   

Turime aktyviau kovoti su skurdu. Europos 

ateitis priklausys nuo mūsų jaunimo. 

Privalome juos remti visą jų vaikystę, kol 

suaugs.  

Mūsų bendra gėda, kad beveik 25 mln. 

jaunesnių nei 18 metų vaikų gresia skurdas 

arba socialinė atskirtis. Labiau tikėtina, kad 

skurde augantys vaikai ir suaugę gyvens 

skurde. Turime nutraukti šį užburtą ratą. 

Turime labiau pasistengti.  

Kad kiekvienas vaikas, kuriam reikia pagalbos, 

ją gautų, remdamasi Europos Parlamento 

pasiūlyta idėja sukursiu Europos vaiko 

garantijų sistemą.  

Ši priemonė padės užtikrinti, kad Europoje 

kiekvienas vaikas, kuriam gresia skurdas arba 

socialinė atskirtis, galėtų naudotis 

pagrindinėmis teisėmis, pvz., sveikatos 

priežiūros ir švietimo paslaugomis.  

Be to, Europa turėtų padėti tėvams ir 

priežiūros pareigų turintiems žmonėms geriau 

derinti savo darbą ir šeiminį gyvenimą. 

Užtikrinsiu, kad visapusiškai įgyvendintume 

Direktyvą dėl profesinio ir asmeninio 

gyvenimo pusiausvyros, kuria skatinamas 

geresnis priežiūros pareigų pasidalijimas tarp 

moterų ir vyrų.  

Tai padės daugiau moterų sugrįžti į darbo 

rinką ir kovoti su vaikų skurdu. Užtikrinsiu, 

kad šią iniciatyvą paremtume pakankamomis 

investicijomis iš „Europos socialinio 

fondo +“ ir taip būtų pagerinta ikimokyklinio 

ugdymo ir priežiūros sistemų kokybė ir 

prieinamumas.  

Per pastaruosius penkerius metus Jaunimo 

garantijų iniciatyva padėjo 3,5 mln. jaunuolių 

per metus įgyti profesinį pasirengimą, 

išsilavinimą ar gauti darbą.  

Atsižvelgdama į šią sėkmę, Jaunimo garantijų 

iniciatyvą paversiu nuolatine kovos su 

jaunimo nedarbu priemone. Reikėtų 

padidinti jos biudžetą ir nustatyti reguliaraus 

atsiskaitymo tvarką siekiant užtikrinti, kad 

būtų laikomasi įsipareigojimų kiekvienoje 

valstybėje narėje.  

Sukursiu Europos vaiko garantijų 
sistemą, kuri padės užtikrinti, kad 
Europoje kiekvienas vaikas, kuriam 
gresia skurdas arba socialinė atskirtis, 
galėtų naudotis pagrindinėmis teisėmis, 
pvz., sveikatos priežiūros ir švietimo 
paslaugomis. 

 

Esu gydytoja, todėl man labai rūpi sveikatos 

klausimai. 40 proc. mūsų tam tikru savo 

gyvenimo etapu susidurs su vėžiu ir beveik 
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kiekvienam teks patirti nerimą ir liūdesį dėl 

draugo ar šeimos nario, kuriam diagnozuotas 

vėžys.  

Išgyvenamumas didėja, visų pirma dėl 

ankstyvo nustatymo ir patikrinimo programų. 

Tačiau galima padaryti kur kas daugiau. Aš 

pateiksiu Europos kovos su vėžiu planą, 

pagal kurį bus remiamos valstybių narių 

pastangos gerinti vėžio kontrolę ir gydymą. 

Lygybės sąjunga 

Klestinti ir socialinė Europa priklauso nuo 

mūsų visų. Mums reikia užtikrinti lygybę 

visiems ir visais jos pavidalais.  

Tai bus vienas iš svarbiausių mano Komisijos 

ir Europos socialinių teisių ramsčio 

įgyvendinimo prioritetų.  

Versle, politikoje ir apskritai visuomenėje visą 

savo potencialą galime išnaudoti tik tuomet, 

kai naudosimės visais savo talentais ir 

įvairove. Daugiakultūrės grupės pasiekia 

geresnių rezultatų. Inovacijos sukuriamos 

tada, kai bendradarbiauja iš skirtingos 

aplinkos kilę ir skirtingų pažiūrų asmenys. 

Atsižvelgdami į būsimus demografinius 

uždavinius, negalime nepasinaudoti bet kokiu 

potencialu.  

Visiems, siekiantiems tų pačių tikslų, reikia 

suteikti tokias pačias galimybes. Todėl 

pasiūlysime naujų kovos su diskriminacija 

teisės aktų.  

Vienodo darbo užmokesčio už vienodą darbą 

principas įtvirtintas Sutartyje. Šiuo principu 

bus grindžiama nauja Europos lyčių lygybės 

strategija.  

Moterys uždirba vidutiniškai 16 proc. mažiau 

nei vyrai, nors pasiekia aukštesnę kvalifikaciją.  

Per pirmąsias 100 savo kadencijos dienų 

pasiūlysiu imtis privalomų darbo 

užmokesčio skaidrumo priemonių.  

Lyčių lygybė yra esminis ekonomikos augimo 

veiksnys. Europos lyčių lygybės strategija bus 

sistemiškai nagrinėjama, kaip teisės aktai 

veikia sprendimus, kuriuos moterys priima 

gyvenime: pradėti darbą, vadovauti verslui, 

gauti atlygį, ištekėti, turėti vaikų, valdyti turtą 

ir gauti pensiją. Turime suteikti lygias teises 

moterims ir vyrams priimti visus šiuos 

gyvenimo sprendimus.  

Siekdami sudaužyti vadinamąsias stiklo lubas, 

turime nustatyti lyčių pusiausvyros 

bendrovių valdybose kvotas. Tęsdama savo, 

kaip Vokietijos ministrės, darbus sieksiu balsų 

daugumos, kad būtų atblokuota Direktyva dėl 

moterų įmonių valdybose.  

Lyčių lygybės srityje Komisija parodys 

pavyzdį suformuodama lyčių atžvilgiu 

visiškai subalansuotą Komisijos narių 

kolegiją. Iki kadencijos pabaigos užtikrinsiu 

visišką lyčių lygybę visais Komisijos valdymo 

lygmenimis. Kompromisas čia nepriimtinas.  

Versle, politikoje ir apskritai 
visuomenėje visą savo potencialą galime 
išnaudoti tik tuomet, kai naudosimės 
visais savo talentais ir įvairove. Visiems, 
siekiantiems tų pačių tikslų, reikia 
suteikti tokias pačias galimybes. 

 

Gerokai per daug mūsų Sąjungos gyventojų vis 

dar faktiškai patiria smurtą dėl lyties. 

Europos Sąjunga turėtų padaryti viską, kad 

būtų užkirstas kelias smurtui šeimoje, 

aukos apsaugotos, o nusikaltėliai nubausti.  

ES prisijungimas prie Stambulo konvencijos 

dėl kovos su smurtu šeimoje tebėra svarbus 

Komisijos prioritetas.  

Jei prisijungimas prie jos ir toliau bus 

blokuojamas Taryboje, svarstysiu galimybę 

pateikti pasiūlymus dėl minimalių tam tikrų 

smurto rūšių apibrėžties standartų nustatymo 
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ir Nusikaltimų aukų teisių direktyvos 

sugriežtinimo. Pasiūlysiu į Sutartyje 

apibrėžtų ES nusikaltimų sąrašą įtraukti 

smurtą prieš moteris.  

Lygybė yra daugiau nei lyčių lygybė. Moterys 

ir vyrai, seni ir jauni, iš Rytų ir Vakarų, iš 

Šiaurės ir Pietų, įvairios nacionalinės ir 

kultūrinės tapatybės sudaro mūsų bendrą 

tapatybę.  

Gali skirtis mūsų įsitikinimai, galime 

priklausyti skirtingoms mažumoms, bet 

turime užtikrinti, kad išklausysime vieni kitus, 

mokysimės vieni iš kitų ir naudosimės šia 

įvairove. 

Pernelyg daug Europos piliečių jaučia, kad jų 

galimybės įvairiose Europos dalyse skiriasi. 

Turime pasinaudoti visomis turimomis 

priemonėmis ir šią padėtį ištaisyti.  

Sąžiningas apmokestinimas 

Vienas iš pagrindinių mūsų socialinės 

rinkos ekonomikos pagrindų yra tas, kad 

kiekvienas sąžiningai moka savo dalį. 

Negali būti jokių išimčių. 

Dėl lenktynių, kas nustatys mažesnius 

mokesčius, mažėja šalių galimybės nustatyti 

mokesčių politiką, kuri atitiktų jų ekonomikos 

ir žmonių poreikius.  

Kur gaunamas pelnas, mokesčius ir rinkliavas 

taip pat reikia naudoti mūsų socialinės 

apsaugos sistemoms, mūsų švietimo 

sistemoms ir mūsų infrastruktūrai.  

ES ir tarptautinę pelno mokesčio sistemas 

reikia skubiai reformuoti. Jos neatitinka 

šiuolaikinės pasaulio ekonomikos realijų ir 

neapima naujų verslo modelių 

skaitmeniniame pasaulyje.  

Sieksiu užtikrinti mokesčių sistemos 

teisingumą – nesvarbu, ar ji būtų taikoma 

fizinėms ar skaitmeninėms įmonėms.  

Užtikrinsiu, kad didelių technologijų įmonių 

apmokestinimas būtų prioritetinis 

uždavinys. Labai stengsiuosi užtikrinti, kad jau 

pateikti pasiūlymai taptų teisės aktais. Vyksta 

diskusijos, kuriomis siekiama rasti tarptautinį 

sprendimą, visų pirma Ekonominio 

bendradarbiavimo plėtros organizacijoje. 

Tačiau jei iki 2020 m. pabaigos pasauliniu 

mastu nebus susitarta dėl sąžiningo 

skaitmeninio mokesčio, ES turėtų veikti 

pati viena. 

Europos bendrovės reikalauja paprastų 

mokesčių sistemų ir paprastų taisyklių, ypač 

kai dirbama tarpvalstybiniu mastu. Per 

pirmąją savo kadencijos pusę pateiksiu 

pasiūlymų, kaip pagerinti verslo 

apmokestinimo aplinką bendrojoje rinkoje.  

Bendra konsoliduotoji pelno mokesčio 

bazė įmonėms būtų bendras taisyklių sąvadas, 

pagal kurį būtų apskaičiuojama jų pelno 

mokesčio bazė Europos Sąjungoje. Tai 

ilgalaikis Europos Parlamento projektas ir aš 

labai stengsiuosi, kad jis būtų įgyvendintas. 

Mokesčių taisyklių skirtumai gali virsti 

didesnės bendrosios rinkos integracijos 

kliūtimi. Ji gali stabdyti augimą, visų pirma 

euro zonoje, kur ekonominiai ryšiai yra 

stipresni. Turime pajėgti imtis veiksmų. 

Pasinaudosiu Sutarčių nuostatomis, pagal 

kurias leidžiama pasiūlymus dėl mokesčių 

priimti pagal bendro sprendimo procedūrą ir 

dėl jų nuspręsti kvalifikuota balsų dauguma 

Taryboje. Dėl to, kai to reikės, galėsime veikti 

efektyviau ir greičiau.   

Laikydamasi tos pačios nuostatos, stiprinsiu 

kovą su mokestiniu sukčiavimu ir 

griežtinsiu kovą su žalingomis trečiųjų šalių 

mokesčių sistemomis. 
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3. Prie skaitmeninio amžiaus prisitaikiusi 

Europa 

Noriu, kad Europa siektų daugiau, 

naudodamasi skaitmeninio amžiaus 

teikiamomis galimybės, bet 

neperžengdama saugumo ir etikos ribų. 

Skaitmeninės technologijos, ypač dirbtinis 

intelektas, keičia pasaulį beprecedentiniu 

greičiu. Dėl jų mes kitaip bendraujame, 

gyvename ir dirbame. Jos pakeitė mūsų 

visuomenę ir ekonomiką.  

Daiktų internetas jungia pasaulį vis naujais 

būdais. Po žinių ir žmonių dabar tarpusavyje 

jungiami fiziniai prietaisai ir davikliai. 

Renkami didžiuliai ir vis didėjantys kiekiai 

duomenų. 

Europa jau nustato telekomunikacijų 

standartus. Laikas pasekti šiuo sėkmingu 

pavyzdžiu ir parengti bendrus 5G tinklų 

standartus.  

Galbūt jau per vėlu kopijuoti interneto 

gigantus, bet dar ne per vėlu pasiekti 

technologinį suverenumą kai kuriose 

svarbiose technologijų srityse. 

Siekdami sudaryti sąlygas naujos kartos 

interneto gigantams investuosime į blokų 

grandinės technologiją, našiąją kompiuteriją, 

kvantinę kompiuteriją, algoritmus ir 

priemones, leidžiančias keistis duomenimis ir 

jais naudotis. Kartu nustatysime naujosios 

kartos technologijų standartus, kurie taps 

visuotine norma. 

Didindami investicijas į radikalius mokslinius 

tyrimus ir proveržio inovacijas, turime 

pripažinti, kad nesėkmės bus neišvengiamos.  

Duomenys ir dirbtinis intelektas yra inovacijų 

sudedamosios dalys, kurios gali padėti mums 

spręsti visuomenės uždavinius – nuo sveikatos 

iki ūkininkavimo, nuo saugumo iki gamybos.  

Siekdami išlaisvinti šį potencialą turime eiti 

Europos keliu – subalansuoti duomenų 

perdavimą ir platų jų panaudojimą ir kartu 

išlaikyti aukštus privatumo, saugumo, saugos 

ir etikos standartus. Tą jau pasiekėme 

Bendruoju duomenų apsaugos reglamentu ir 

mūsų pavyzdžiu seka daugelis šalių.  

Per pirmąsias 100 savo darbo dienų 

pateiksiu teisės aktą dėl suderinto Europos 

požiūrio į dirbtinio intelekto poveikį 

žmonėms ir etikai. Jame taip pat turėtų būti 

atkreiptas dėmesys į tai, kaip galėtume 

panaudoti didelius duomenų kiekius 

inovacijoms, kuriančioms gerovę mūsų 

visuomenei ir verslui.  

Aš pasirūpinsiu, kad investicijoms į dirbtinį 

intelektą būtų teikiama pirmenybė, tiek 

vykdant daugiametę finansinę programą, tiek 

plačiau naudojant viešojo ir privačiojo 

sektorių partnerysčių susitarimus. 

Nauju Skaitmeninių paslaugų aktu bus 

atnaujintos mūsų atsakomybės ir saugos 

taisyklės, susijusios su skaitmeninėmis 

platformomis, paslaugomis ir produktais, ir 

baigta kurti bendroji skaitmeninė rinka.  

Skaitmeninimas ir kibernetinis saugumas yra 

dvi to paties medalio pusės. Pirmiausia reikia 

pakeisti mąstyseną: turime pereiti nuo 

principo „būtina žinoti“ prie „būtina dalytis“.  

Tai reikėtų daryti per bendrą kibernetinės 

erdvės padalinį, kad būtų galima sparčiau 

dalytis informacija ir geriau apsisaugoti.  
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Viešajam sektoriui tenka svarbus vaidmuo 

skatinant skaitmeninę transformaciją. Noriu, 

kad Europos Komisija rodytų pavyzdį.  

Sieksiu visiškai suskaitmeninti Komisijos 

sistemas, diegti naujus skaitmeninius 

metodus ir skaitmeninės diplomatijos 

priemones.  

Manau, kad dėl to institucija taps gyvesnė ir 

lankstesnė, taip pat bus užtikrintas didesnis 

jos darbo metodų skaidrumas. Tai taip pat 

padės įdiegti naują įtraukesnio vadovavimo ir 

darbo kultūrą, kur mažiau hierarchijos ir 

daugiau bendradarbiavimo. Tai padės mums 

pakeisti mąstyseną ir žengti į ateitį.  

Tikiu, kad Europa gali sėkmingai pereiti į 

skaitmeninį amžių, jei tik pasinaudosime savo 

stiprybėmis ir vertybėmis. 

Daugiau galių žmonėms per švietimą 

ir įgūdžius  

Geriausia investicija į ateitį – investicija į mūsų 

žmones. Įgūdžiai ir švietimas yra Europos 

konkurencingumo ir inovacijų varomosios 

jėgos. Tačiau Europa dar nėra iki galo 

pasirengusi. Aš užtikrinsiu, kad būtų 

panaudotos visos mūsų turimos priemonės ir 

lėšos, kad ši pusiausvyra būtų atkurta.  

Esu visiškai įsipareigojusi padaryti taip, kad 

iki 2025 m. Europos švietimo erdvė taptų 

tikrove. Turime šalinti kliūtis mokytis ir 

didinti galimybes gauti kokybišką išsilavinimą. 

Turime suteikti galimybę besimokantiems 

asmenims lengviau pereiti iš vienos šalies 

švietimo sistemos į kitos. Taip pat turime 

keisti švietimo kultūrą – kreipti į visą 

gyvenimą trunkantį mokymąsi, kuris 

praturtina mus visus.  

Mano prioritetas bus atnaujinant 

Skaitmeninio švietimo veiksmų planą 

užtikrinti, kad Europa neatsiliktų tiek jaunimo, 

tiek suaugusiųjų skaitmeninių įgūdžių ugdymo 

srityje. Turime peržiūrėti švietimą, kad būtų 

išnaudojamos interneto teikiamos galimybės 

visiems gauti mokymosi medžiagą, pavyzdžiui, 

plačiau naudojant atvirus masinio nuotolinio 

mokymo kursus. Skaitmeninis raštingumas 

būtinas kiekvienam. 

Taip pat remiu Europos Parlamento idėją 

kitame ilgalaikiame biudžete triskart 

padidinti programos „Erasmus +“ biudžetą. 

4. Europinio gyvenimo būdo apsauga 

Noriu, kad Europa labiau stengtųsi saugoti 

savo piliečius ir vertybes. 

Teisinės valstybės principo laikymasis 

Europa, kuri saugo, taip pat privalo kovoti 

dėl teisingumo ir vertybių. Tai yra kaip 

niekad svarbu kalbant apie teisinės valstybės 

principo laikymąsi.  

Mūsų Europos Sąjunga yra teisinė bendrija. 

Ši bendrija yra visko, ką pasiekėme, ir visko, 

ką dar turime nuveikti, pagrindas. Tai yra 

Europos skiriamasis požymis. Ir tai 

svarbiausia siekiant lygybę, toleranciją ir 

socialinį teisingumą įkūnijančios Sąjungos 

vizijos.  

Kalbant apie mūsų pagrindinių vertybių 

gynimą, kompromiso negali būti.  

Grėsmės teisinės valstybės principui kelia 

grėsmes teisiniam, politiniam ir ekonominiam 

mūsų Sąjungos veikimo pagrindui.  

Teisinės valstybės principo užtikrinimas yra 

pirminė kiekvienos valstybės narės 

atsakomybė. Tačiau, kaip neseniai patvirtino 
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Teisingumo Teismas, spręsti problemas yra 

mūsų bendras interesas. Teisinės valstybės 

stiprinimas yra bendra visų ES institucijų ir 

visų valstybių narių atsakomybė. 

Užtikrinsiu, kad mes Europos lygmeniu 

pasinaudotume visomis turimomis 

priemonėmis. Aš remiu papildomą 

visapusišką Europos teisinės valstybės 

mechanizmą, dėl kurio ES masto objektyvias 

ataskaitas kasmet teiks Europos Komisija. 

Kiekvienoje valstybėje narėje bus taikomas 

vienodas stebėsenos metodas.  

Kalbant apie mūsų pagrindinių vertybių 
gynimą, kompromiso negali būti. 
Grėsmės teisinės valstybės principui 
kelia grėsmes teisiniam, politiniam ir 
ekonominiam mūsų Sąjungos veikimo 
pagrindui. 

 

Komisijos stebėsena bus vykdoma glaudžiai 

bendradarbiaujant su nacionalinėmis valdžios 

institucijomis, remiantis teisės aktais, ypač 

naujausia mūsų nepriklausomo Teisingumo 

Teismo praktika. Taip pat užtikrinsiu didesnį 

Europos Parlamento vaidmenį taikant šį 

teisinės valstybės mechanizmą.  

Ateityje bus užtikrintas skaidrumas, anksti 

nustatomi pažeidimai ir teikiama tikslinė 

parama, kad kilusios problemos būtų 

sprendžiamos ankstyvame etape.  

Mūsų tikslas – rasti sprendimą, kaip ginti 

teisinę valstybę bendradarbiaujant ir teikiant 

savitarpio pagalbą, tačiau neatmetant 

galimybės kraštutiniu atveju imtis veiksmingo, 

proporcingo ir atgrasančio atsako.  

Ketinu skirti daugiau dėmesio griežtesniam 

vykdymo užtikrinimui, remdamasi naujausiais 

Teisingumo Teismo sprendimais, kurie rodo, 

kokį poveikį ES teisei turi teisinės valstybės 

principo pažeidimas. Aš pritariu pasiūlymui, 

kad teisinės valstybės principas taptų 

neatsiejama kitos daugiametės finansinės 

programos dalimi.  

Tai reiškia, kad reikia stiprinti tarpusavio 

pasitikėjimą, nes tai naudinga tiek mūsų 

vidaus rinkai, tiek Sąjungos vienybei.  

Komisija visada bus nepriklausoma Sutarčių 

sergėtoja. Temidė yra neregė – ji gins teisinės 

valstybės principus, nesvarbu, kur ir kas juos 

pultų. 

Stiprios sienos ir naujas požiūris į 

migraciją 

Siūlysiu naują imigracijos ir prieglobsčio 

paktą, įskaitant Dublino prieglobsčio 

taisyklių reformos atnaujinimą. 

Žinau, kokios sudėtingos ir skilimą 

kurstančios diskusijos vyksta šiuo klausimu. 

Turime sušvelninti teisėtus daugelio šalių 

nuogąstavimus ir ieškoti, kaip įveikti savo 

skirtumus. Turime pažvelgti į tai iš visų pusių. 

Mums reikia tvirtų išorės sienų. Šio užmojo 

esminis elementas – sustiprinta Europos 

sienų ir pakrančių apsaugos agentūra. 

Laiku susitarę dėl kitos daugiametės 

finansinės programos, 10 000 sienos apsaugos 

pareigūnų FRONTEX nuolatinių pajėgų tikslą 

galėsime pasiekti anksčiau nei 2027 m., kaip 

dabar planuojama. Norėčiau iki 2024 m. 

pamatyti šiuos veikti pasirengusius 

pareigūnus prie ES išorės sienų.  

Turime modernizuoti mūsų prieglobsčio 

sistemą. Bendra Europos prieglobsčio 

sistema turi būti būtent tokia – bendra. Mūsų 

išorės sienos gali būti stabilios tik jei 

suteiksime pakankamai pagalbos valstybėms 

narėms, patiriančioms didžiausią spaudimą 

dėl geografinės padėties. Mes visi turime vieni 

kitiems padėti ir kuo nors prisidėti.  
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Šie du žingsniai padės mums grįžti prie 

visapusiškai veikiančios laisvo judėjimo 

Šengeno erdvės, kuri yra būtina mūsų 

klestėjimui, saugumui ir laisvei. Tačiau mums 

reikia pagerinti jos veikimą ir paruošti dirvą 

galimai tolesnei šios erdvės plėtrai. 

Mums reikia naujo būdo pasidalyti našta. 

Mums reikia naujo postūmio.  

Mūsų atsakomybė prasideda į Europą 

atvykstančių imigrantų gimtosiose šalyse. 

Palikti namus ir leistis į pavojingą kelionę nėra 

lengvabūdiškas sprendimas. Žmonės tai daro, 

nes nemato kito pasirinkimo. 

Vykdydami vystomąjį bendradarbiavimą 

turime aiškiai sutelkti dėmesį į jaunų moterų 

ir vyrų perspektyvų gerinimą jų kilmės 

šalyse. Turime investuoti į jų sveikatą, jų 

švietimą ir įgūdžius, į infrastruktūrą, tvarų 

augimą ir saugumą.  

Turime sušvelninti teisėtus daugelio 
šalių nuogąstavimus ir ieškoti, kaip 
įveikti savo skirtumus. Mums reikia 
naujo būdo pasidalyti našta, mums 
reikia naujo postūmio. 

 

Tų, kurie išvažiuoja, laukia negailestinga 

tikrovė. Savo likimą jie atiduoda į nesąžiningų 

prekiautojų žmonėmis, atsisakančių padėti 

patiems pažeidžiamiausiems, rankas. 

Nusikaltėliai niekada neturėtų spręsti 

žmonių likimų arba diktuoti, kas gali 

atvykti į mūsų Sąjungą. Privalome visomis 

turimomis priemonėmis juos stabdyti ir 

griauti jų verslo modelius.  

Būtinas tvirtesnis bendradarbiavimas su 

trečiosiomis šalimis, nesvarbu, ar tai kilmės, 

ar tranzito šalys. Europos pareiga yra padėti 

pabėgėlius priimančioms šalims pasiūlyti 

deramas humanitarines sąlygas. Todėl remiu 

humanitarinių koridorių sukūrimą. 

Mums reikia diplomatijos, ekonominio 

vystymosi, stabilumo ir saugumo. Tai padėtų 

užkirsti kelią neteisėtam žmonių gabenimui, 

tvirčiau įpareigotų perkelti asmenis į ES ir 

ieškoti teisėtos imigracijos būdų, kurie leistų 

atvykti žmonėms, turintiems mums reikalingų 

įgūdžių ir gabumų.  

Europa niekada neišduos savo vertybių ir 

visada išties pagalbos ranką bėgantiems nuo 

persekiojimo ar konfliktų – tai mūsų moralinė 

pareiga. Tas pats pasakytina ir apie gyvybių 

gelbėjimą jūroje. Tam reikia tvaresnės 

paieškos ir gelbėjimo strategijos. Turime 

pereiti nuo kiekvienu konkrečiu atveju 

priimamų sprendimų prie nuoseklesnio 

atsako.  

Taikant šį visapusišką požiūrį taip pat reikėtų 

aiškiai suprasti, kaip elgtis su tais, kurie 

neatitinka reikalavimų, kad būtų suteikta 

apsauga, ir turi būti grąžinti. Grąžinimo 

taisyklių atnaujinimas turi būti sprendimo 

dalis. Viskas yra susiję. 

Vidaus saugumas 

Kiekvienas asmuo mūsų Sąjungoje turi teisę 

jaustis saugus savo gatvėse ir namuose. 

Turime padaryti viską, kad apsaugotume savo 

piliečius. Privalome gerinti tarpvalstybinį 

bendradarbiavimą, kad pašalintume kovos su 

sunkiais nusikaltimais ir terorizmu Europoje 

spragas.  

Tam turėtume panaudoti visas turimas 

priemones. Europos prokuratūra turėtų 

turėti daugiau galios ir didesnį autoritetą, 

taip pat galėti tirti tarpvalstybinio 

terorizmo atvejus ir vykdyti baudžiamąjį jų 

persekiojimą. 

Mūsų finansų sistemos sudėtingumas ir 

įmantrumas atvėrė kelią naujoms pinigų 

plovimo ir teroristų finansavimo grėsmėms. 

Reikalinga geresnė priežiūra ir visapusiška 

politika, kad būtų išvengta įstatymų spragų.  
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Atėjo laikas imtis veiksmų, kad į naują lygį 

pakylėtume muitų sąjungą, sukurdami 

tvirtesnį jos pagrindą, kuris leistų geriau 

apsaugoti mūsų piliečius ir bendrąją rinką. 

Siūlysiu drąsių integruoto europinio požiūrio 

priemonių paketą muitinės rizikos valdymui 

sustiprinti ir veiksmingai valstybių narių 

vykdomai kontrolei remti. 

 

5. Stipresnė Europa pasaulyje

Noriu, kad Europa siektų daugiau, 

stiprindama unikalų savo, kaip atsakingos 

pasaulinės lyderės, prekės ženklą.  

Daugiašališkumas įrašytas Europos DNR. Šiuo 

principu mes vadovaujamės pasaulyje. Mano 

vadovaujama Komisija toliau laikysis šio 

požiūrio ir užtikrins, kad būtų puoselėjama ir 

atnaujinama taisyklėmis grindžiama pasaulinė 

tvarka. 

Mes einame teisingu keliu ir pastaraisiais 

metais pasiekėme daug, tačiau dar yra didelių 

problemų.  

Mūsų veiksmai pasaulyje turi būti plataus 

užmojo, strategiški ir ryžtingi. Turime remtis 

savo pranašumais, pripažinti trūkumus ir juos 

šalinti bei stiprinti teisėtumą. 

Laisva ir sąžininga prekyba 

Manau, kad galime sustiprinti Europos, kaip 

pasaulinės lyderės ir standartus nustatančios 

institucijos, vaidmenį vykdydami tvirtą atvirą 

ir sąžiningą prekybos darbotvarkę.  

Mes tikime prekyba, nes ji veikia – jai tenka 

daugiau nei trečdalis ES BVP ir daugiau kaip 

36 mln. darbo vietų. Mes esame didžiausi 

pagamintų prekių ir paslaugų eksportuotojai 

ir didžiausia eksporto rinka 80-čiai šalių. Tai 

rodo, kaip plačiai mes aprėpiame ir kokia 

patraukli vieta verslui yra Europa.  

Sieksime greitai užbaigti vykstančias derybas 

su Australija ir Naująja Zelandija bei sudaryti 

naujus partnerystės susitarimus, jei bus tam 

tinkamos sąlygos. Dėsime pastangas stiprinti 

subalansuotą ir abipusiškai naudingą 

prekybos partnerystę su Jungtinėmis 

Amerikos Valstijomis.  

Pripažindama daugelio šalių nuogąstavimus, 

per visą šį procesą užtikrinsiu aukščiausio 

lygio skaidrumą, bendravimą ir 

bendradarbiavimą su Europos Parlamentu ir 

pilietine visuomene.  

Be to, mano vadovaujama Komisija visada 

siūlys, kad laikinas prekybos susitarimų 

taikymas vyktų tik Europos Parlamentui 

pritarus. 

Prekyba nėra savitikslė. Tai yra būdas 

užtikrinti gerovę namie ir eksportuoti mūsų 

vertybes visame pasaulyje. Užtikrinsiu, kad į 

kiekvieną naują susitarimą būtų įtrauktas 

specialus darnaus vystymosi skyrius ir būtų 

numatyti aukščiausi klimato, 

aplinkosaugos ir darbo apsaugos 

standartai, taip pat visiško vaikų darbo 

netoleravimo politika.  

Prekyba nėra savitikslė. Tai yra būdas 
užtikrinti gerovę namie ir eksportuoti 
mūsų vertybes visame pasaulyje. 
Užtikrinsiu, kad į kiekvieną naują 
susitarimą būtų įtrauktas specialus 
darnaus vystymosi skyrius. 

 

Kartu su išaugusia gerove, tenka prisiimti ir 

didesnę atsakomybę. Mūsų prekybos 

susitarimų laikymuisi ir vykdymui gerinti 
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paskirsiu vyriausiąjį prekybos užtikrinimo 

pareigūną, kuris reguliariai teiks ataskaitas 

Europos Parlamentui.  

Europa visada kovos dėl visiems vienodų 

veiklos sąlygų ir tvirtai priešinsis tiems, kurie 

konkuruoja naudodamiesi dempingu, 

reglamentavimo panaikinimu ir subsidijavimu.  

Visada ieškosime daugiašalių sprendimų ir aš 

stengsiuosi, kad būtų atnaujinta ir 

pertvarkyta Pasaulio prekybos 

organizacija.  

Reikalui esant, privalome visapusiškai 

pasinaudoti turimomis prekybos apsaugos 

priemonėmis. Privalome užtikrinti, kad 

galėtume apginti savo teises, be kita ko, 

taikydami sankcijas, jei kiti blokuotų prekybos 

konflikto sprendimą. 

Aktyvesnis vaidmuo 

Europos lyderystė taip pat reiškia, kad 

reikia dirbti kartu su kaimynėmis ir 

partnerėmis. Plėtodami santykius visada 

vadovausimės savo vertybėmis ir pagarba 

tarptautinei teisei. 

Europos Sąjunga yra didžiausia pasaulyje 

vystomosios paramos teikėja. Taip mes 

siekiame sukurti lygiateisę partnerystę, 

kurioje nepažeidžiama laisvė ir orumas. 

Norėčiau, kad Europa turėtų nuodugnią 

Afrikos strategiją – tai mūsų artima kaimynė 

ir natūraliausia partnerė.  

Tai kontinentas, turintis daug galimybių ir 

didelį bendradarbiavimo bei verslo potencialą. 

Jo vidurinė klasė bus pati jauniausia ir 

sparčiausiai auganti pasaulyje, o privatus 

vartojimas iki 2025 m. turėtų pasiekti 

2 trln. EUR per metus. Turime kuo geriau 

išnaudoti šių pokyčių teikiamas politines, 

ekonomines ir investicines galimybes.  

Noriu dar kartą patvirtinti Vakarų Balkanų 

europinę perspektyvą ir manau, kad svarbu 

tęsti reformų procesą visame regione. Tarp 

mūsų yra daug bendra – tas pats žemynas, ta 

pati istorija, ta pati kultūra ir tie patys iššūkiai. 

Mes kartu kursime tą pačią ateitį.  

Visiškai pritariu Europos Komisijos siūlymui 

pradėti derybas su Šiaurės Makedonija ir 

Albanija. Stojimo procesas suteikia unikalią 

galimybę skleisti savo pagrindines vertybes ir 

interesus ir jais dalytis. 

Esu pasirengusi sudaryti sąlygas plataus 

užmojo strateginei partnerystei su 

Jungtine Karalyste, kuri išliks mūsų 

sąjungininkė, partnerė ir draugė. Labai 

apgailestauju dėl Didžiosios Britanijos žmonių 

sprendimo, bet jį gerbiu.  

„Brexit“ kelia netikrumą dėl piliečių teisių, 

ekonominių ir teritorinių subjektų ir 

stabilumo bei taikos Airijos saloje. 

Susitarimas dėl išstojimo su Jungtine 

Karalyste yra geriausias ir vienintelis 

įmanomas susitarimas, užtikrinantis 

tvarkingą išstojimą. Jei reikės daugiau laiko, 

aš pritarsiu tolesniam pratęsimui, jei bus 

nurodytos tinkamos priežastys. 

Noriu dar kartą patvirtinti europinę 
Vakarų Balkanų perspektyvą. Tarp 
mūsų yra daug bendra – tas pats 
žemynas, ta pati istorija, ta pati kultūra 
ir tie patys iššūkiai. Mes kartu kursime 
tą pačią ateitį. 

 

Manau, kad Europos balsas pasaulyje turėtų 

būti stipresnis ir vieningesnis.  

Kad galėtų tapti pasauline lydere, ES turi būti 

pajėgi veikti greitai: sieksiu, kad šioje srityje 

balsavimas kvalifikuota balsų dauguma taptų 

taisykle. Glaudžiai bendradarbiausiu su 

vyriausiuoju įgaliotiniu ir Komisijos 
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pirmininko pavaduotoju, kad būtų užtikrintas 

suderintas požiūris į visus mūsų išorės 

veiksmus – nuo paramos vystymuisi iki mūsų 

bendros užsienio ir saugumo politikos. 

Kad ES ir toliau būtų stipri pasaulinio masto 

veikėja, noriu, kad kitame ilgalaikiame ES 

biudžete investicijoms į išorės veiksmus būtų 

skirta 30 proc. daugiau nei dabar, o bendra jų 

suma padidėtų iki 120 mlrd. EUR.    

Europos gynyba 

Europa visada įgydavo galią per taiką, o taiką – 

per galią. NATO visada bus Europos 

kolektyvinės gynybos kertinis akmuo. Mes 

liksime transatlantinė Sąjunga, bet tapsime 

europietiškesni.  

Per ateinančius penkerius metus turime imtis 

tolesnių drąsių veiksmų, kad sukurtume tikrą 

Europos gynybos sąjungą.  

Kitame ilgalaikiame ES biudžete ketinu 

sustiprinti Europos gynybos fondą, kad būtų 

remiami moksliniai tyrimai ir plėtojami 

pajėgumai. Taip mūsų aukštųjų technologijų 

įmonėms ir kitoms mūsų ekonomikos sritims 

atsivers didelės naujos galimybės.  

Taika, saugumas ir plėtra yra tarpusavyje 

susiję. Mums reikia integruoto ir 

visapusiško požiūrio į mūsų saugumą.  

Todėl Europa turėtų aktyviai veikti Jungtinėse 

Tautose sprendžiant klausimus su 

kaimynėmis, visų pirma glaudžiau 

bendradarbiaudama su Afrika. Europa turi 

padėti Afrikai parengti ir įgyvendinti tokių 

problemų kaip nestabilumas, tarpvalstybinis 

terorizmas ir organizuotas nusikalstamumas 

sprendimus. 

Saugumo iššūkiai tampa labai įvairūs ir 

nenuspėjami. Rimtos ir aštrios hibridinės 

grėsmės tapo tikrove. Europos Sąjunga turi 

reaguoti greičiau ir didinti atsparumą.  

 

6. Naujas Europos demokratijos postūmis 

Noriu, kad Europa labiau siektų puoselėti, 

saugoti ir stiprinti demokratiją.  

Mūsų Sąjungos demokratinė sistema yra 

unikali, suburianti tiesiogiai išrinktus 

parlamento narius vietos, regionų, 

nacionaliniu ir Europos lygmenimis su 

išrinktaisiais valstybių ar vyriausybių 

vadovais.  

Rekordiškai didelis rinkėjų aktyvumas 

2019 m. Europos Parlamento rinkimuose rodo 

mūsų demokratijos gyvybingumą. Turime į tai 

reaguoti suteikdami europiečiams didesnį 

vaidmenį priimant sprendimus. Dėsime kaip 

niekada daug pastangų, kad tai pasiektume. 

 

 

Daugiau galių europiečiams 

Noriu, kad europiečiai kurtų mūsų Sąjungos 

ateitį. Jiems turėtų tekti pagrindinis ir aktyvus 

vaidmuo nustatant mūsų prioritetus ir užmojų 

mastą.  

Noriu, kad piliečiai galėtų išsakyti savo 

nuomonę konferencijoje dėl Europos 

ateities, kuri prasidės 2020 m. ir truks dvejus 

metus.  

Konferencija turėtų suburti piliečius (didelis 

vaidmuo teks jaunimui), pilietinę visuomenę ir 

Europos institucijas kaip lygius partnerius. 

Konferencijai turėtų būti gerai pasirengta, 
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aiškiai apibrėžta jos aprėptis ir tikslai, dėl 

kurių susitarė Parlamentas, Taryba ir 

Komisija.  

Esu pasirengusi vykdyti tai, dėl ko bus 

susitarta, jei reikia, imtis ir teisėkūros 

veiksmų. Taip pat esu pasirengusi keisti 

Sutartį. Jei konferencijai pirmininkauti bus 

pasiūlytas Europos Parlamento narys, aš 

visapusiškai remsiu šią idėją. 

Ypatingi santykiai su Europos 

Parlamentu 

Noriu sustiprinti Europos Komisijos ir Europos 

Parlamento partnerystę.  

Manau, kad inicijuojant teisės aktus reikėtų 

suteikti svaresnį balsą piliečiams – Europos 

Parlamentui. Aš pritariu Europos 

Parlamento teisei inicijuoti teisės aktus. 

Parlamentui balsų dauguma priėmus 

rezoliucijas, kuriose reikalaujama, kad 

Komisija pateiktų pasiūlymus dėl teisėkūros 

procedūra priimamų aktų1, įsipareigoju 

atsakyti teisės aktu, visapusiškai laikydamasi 

proporcingumo, subsidiarumo ir geresnės 

teisėkūros principų.  

Kad šis procesas būtų kuo veiksmingesnis, 

paprašysiu, kad kiekviename rezoliucijos 

rengimo ir svarstymo etape Komisijos nariai 

dirbtų išvien su Europos Parlamentu.  

Todėl užtikrinsiu, kad visų tarptautinių 

derybų visais etapais Komisijos nariai 

dalytųsi informacija su Europos 

Parlamentu, laikydamiesi „Brexit’o“ derybų 

metu nustatytos tvarkos.  

Taip pat užtikrinsiu dažnesnį dalyvavimą 

komitetų posėdžiuose ir Komisijos narių 

dalyvavimą trišalėse diskusijose su Europos 

                                                           
1 Sutarties dėl Europos Sąjungos veikimo (SESV) 
225 straipsnis. 

Parlamentu ir Taryba. Šis reikalavimas bus 

išdėstytas įgaliojamuosiuose raštuose, kuriuos 

nusiųsiu Komisijos nariams prieš jų kadencijos 

pradžią. 

Taip pat užtikrinsiu, kad nuolatiniam 

Komisijos ir Europos Parlamento dialogui 

būtų teikiamas prioritetas. Mielai grįšiu prie 

tradicijos rengti klausimų valandą – 

reguliarias diskusijas su Europos Parlamentu.  

Rekordiškai didelis rinkėjų aktyvumas 
2019 m. Europos Parlamento 
rinkimuose rodo mūsų demokratijos 
gyvybingumą. Turime į tai reaguoti 
suteikdami europiečiams didesnį 
vaidmenį priimant sprendimus. Dėsime 
kaip niekada daug pastangų, kad tai 
pasiektume. 

Bendradarbiaudama su Europos Parlamentu 

sieksiu mūsų bendro tikslo – 

demokratiškesnių ir veiksmingesnių Europos 

lygmens veiksmų.  

Sąjunga turi išnaudoti visas Sutartyse 

nustatytas galimybes. Reikia siekti, kad 

Europos Parlamentui būtų suteikta visiška 

bendro sprendimo teisė ir būtų atsisakyta 

visiško pritarimo balsuojant klimato, 

energetikos, socialinės ir mokesčių 

politikos klausimais.  

 

Pagrindinio kandidato sistemos 

tobulinimas 

2019 m. Europos Parlamento rinkimų patirtis 

aiškiai rodo, kad reikia peržiūrėti, kaip mes 

skiriame ir renkame institucijų vadovus. 

Esu pasirengusi glaudžiai bendradarbiaudama 

su Europos Parlamentu ir valstybėmis narėmis 

vadovauti šiam darbui.  
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Kad būtų susigrąžintas pasitikėjimas, siūlausi 

tarpininkauti Europos Parlamento ir Europos 

Vadovų Tarybos diskusijose.  

Esu įsitikinusi, kad turime drauge tobulinti 

pagrindinės Europos politinės frakcijos 

kandidato (vok. Spitzenkandidaten) 

sistemą. Kad ji taptų matomesnė didesniam 

rinkėjų ratui, turime taip pat spręsti 

tarpvalstybinių sąrašų, kaip papildomos 

Europos demokratijos priemonės, Europos 

Parlamento rinkimuose klausimą.  

Konferencijoje dėl Europos ateities ne vėliau 

kaip iki 2020 m. vasaros šia tema turėtų būti 

pateikta teisės aktų ar kitų pasiūlymų.  

Tuomet, kai turės kompetenciją veikti, 

Komisija imsis tolesnių veiksmų dėl šių 

pasiūlymų ir padės Europos Parlamentui iš 

dalies pakeisti rinkimų įstatymą bei užtikrinti 

pritarimą Taryboje.  

Iki 2024 m. Europos Parlamento rinkimų 

turėtų būti laiku nustatytos naujosios 

taisyklės, o jomis būtų užtikrintas didesnis 

skaidrumas ir demokratinis teisėtumas. 

Daugiau skaidrumo ir kontrolės  

Kad europiečiai galėtų pasitikėti savo Sąjunga, 

jos institucijos turėtų būti atviros ir 

nepriekaištingai laikytis etikos, skaidrumo ir 

sąžiningumo principų.  

Remsiu bendro visoms ES institucijoms 

nepriklausomo etikos organo sukūrimą. Kad 

tai įvyktų, bendrausiu ir glaudžiai 

bendradarbiausiu su kitomis institucijomis.  

Taip pat manau, kad daugiau skaidrumo 

reikėtų visame teisėkūros procese. To 

sieksiu bendradarbiaudama su Europos 

Parlamentu ir Taryba. Piliečiai turėtų žinoti, su 

kuo mes, institucijos, kurios jiems tarnauja, 

susitinkame ir diskutuojame ir kokių pozicijų 

laikomės.  

Mūsų demokratijos gynimas  

Pastaraisiais metais mūsų demokratines 

sistemas ir institucijas vis dažniau puola tie, 

kurie nori suskaldyti ir destabilizuoti mūsų 

Sąjungą. Turime dėti daugiau pastangų, kad 

apsisaugotume nuo išorės kišimosi.  

Skaitmeninės platformos yra neatsiejamos 

nuo žmonių, visuomenės ir ekonomikos 

pažangos. Kad ši pažanga būtų išlaikyta, 

turime užtikrinti, kad jos nebūtų naudojamos 

mūsų demokratijai destabilizuoti. Turėtume 

surasti bendrą požiūrį ir nustatyti bendrus 

standartus, kad galėtume spręsti tokias 

problemas kaip dezinformacija ir 

neapykantą kurstančios žinutės internete. 

Pateiksiu Europos demokratijos veiksmų 

planą. Jame bus numatyta, kaip mažinti išorės 

intervencijos į mūsų Europos Parlamento 

rinkimus grėsmę. Jame bus pateikta teisės 

aktų pasiūlymų, kuriais siekiama užtikrinti 

didesnį mokamos politinės reklamos 

skaidrumą ir aiškesnes Europos politinių 

partijų finansavimo taisykles. 
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Tokia yra mano daugiau siekiančios Europos vizija. Kovosiu dėl čia pristatytų idėjų ir 

visada mėginsiu siekti kuo platesnio sutarimo dėl jų.  

Kuo glaudžiau bendradarbiausiu su Europos Parlamentu ir Taryba. Šiandien skelbiamomis 

politinėmis gairėmis ir kitų institucijų darbu bus grindžiama pirmoji daugiametė programa, 

dėl kurios dar šiais metais turėtų susitarti visos trys institucijos. 

Šią viziją pradėsiu įgyvendinti dar iki kadencijos pradžios. Pačią pirmą dieną pristatysiu lyčių 

atžvilgiu lygią kolegiją. Per pirmąsias 100 savo kadencijos dienų pateiksiu Europos žaliąjį kursą. 

Kitais metais europiečiai turės galimybę išsakyti savo nuomonę konferencijoje dėl Europos 

ateities. Iki 2024 m. mūsų išorės sienas turėtų ginti 10 000 Europos sienų ir pakrančių apsaugos 

pareigūnų, o kiekvienas darbuotojas turėtų gauti tinkamą minimalų darbo užmokestį. Iki 

2050 m. Europa turėtų būti pirmasis neutralaus poveikio klimatui žemynas pasaulyje. 

Tai yra Europa, kuri siekia daugiau. 
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